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A 2023. ÉVBEN VÉGZETT MUNKÁRÓL  

 

A 2023. évi tevékenységünket Egyesületünk szervezeti stabilitásának megőrzése, a 

honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek sorában elfoglalt helyének 

megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink további erősítése, tagjaink 

számára színvonalas, vonzó programok szervezése, szociális kérdésekben támogatása   és 

ezzel együtt a taglétszám viszonylagos  stabilizálódása jellemezte. 

A beszámolási időszakban Elnökségünk fontos feladata volt a 2023. évi beszámoló 

közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott tennivalók 

végrehajtása. Ezek közül is kiemelném a jogszabályban előírt okmányoknak és 

jegyzőkönyveknek a Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő 

előkészítését és felterjesztését, különösen annak tükrében, hogy módosítottuk az 

Alapszabályunkat. Ugyanígy fontosnak tartom megemlíteni az Elnökség, valamint az egyes 

Szekciók által önállóan, illetve együttműködő partnereinkkel közösen szervezett 

rendezvényeinket. Közülük is kiemelten, a KNBSZ Tudományos Tanácsával és a Nemzeti 

Közszolgálati Egyetem Katonai Nemzetbiztonsági Tanszékével közösen, a Stefánia Palotában 

szervezett konferencián való részvételünket, továbbá a Felderítők Napja alkalmából, 

családtagok részvételével tartott jubileumi ünnepi megemlékezésünket. Amiben viszont nem 

tudtuk maradéktalanul teljesíteni a munkatervben meghatározott feladatokat annak egyik oka 

az Egyesület nem túl kedvező korfájából  adódóan az egyes rendezvényeken többségében 

egészségügyi problémák miatt a tervezettnél kisebb létszámú részvétel. A másik pedig a 

kedvezőtlen biztonságpolitikai környezetből adódó feladatok az aktív korú állományt kötötték 

le jobban, ahogyan ez például a mai napon is történt..  

Az Elnökség a tárgyévben négy elnökségi ülést tartott. Ebből hármat személyes 

részvétellel, egyet pedig on-line. Napirendjein az Elnökség éves munkaprogramja, az 

Egyesület által szervezett rendezvények, programok, az együttműködő partnereinkkel kötött 

megállapodások előkészítésével és végrehajtásával összefüggő feladatok, tagfelvételek, illetve 
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egyéb technikai jellegű kérdések szerepeltek. Az üléseken az elnökség tagjai fegyelmezetten 

megjelentek, azok mindig határozatképesek és igen aktívak voltak. Valamennyi elnökségi 

ülésünket jelenlegi székhelyünkön, a Kerepesi út 29/b alatti Tanácsteremben tartottuk. A 

2023. február 22-én tartott beszámoló és feladatszabó közgyűlésen pedig számot adtunk a 

megelőző évben elvégzett munkáról és meghatároztuk a 2023. év várható főbb feladatait.  

Az ülések előkészítése és megszervezése érdekében végzett lelkiismeretes munkájáért 

ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani Dávid Ede ny. alezredes úrnak, az 

Elnökség titkárának, illetve anyagi ügyeink folyamatos és precíz kézbentartásáért Zsoltész 

Gábor ezredes úrnak, pénzügyi referensünknek.  

 Az Elnökség aktívan kivette részét a központi rendezvényekre történő 

mozgósításból, illetve maga is több rendezvényt szervezett. Így például, az Elnökség 

szervezte az Egyesület képviselőinek részvételét a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat és 

más együttműködő szervezetek által tartott rendezvényeken, testületi üléseken, 

konferenciákon, könyvbemutatókon, tájékoztatókon, technikai bemutatókon. Ugyancsak az 

Elnökség készítette el az Egyesület tevékenységével kapcsolatos, felterjesztésre került, 

központilag előírt jelentéseket, tájékoztatókat, adatlapokat. 

Egyesületünk képviseletében, Gyenes István ny. dandártábornok úrral, immár 

hagyományosan, részt vettünk a BM Gazdálkodási és Tudományos Társaságok 

Szövetségének rendezvényein. Így – többek között – tisztújító közgyűlésükön, illetve a 

Hon- és Rendvédelmi Tagozat elnökségi ülésein.  

 Munkánk alapvető színtereinek ebben a beszámolási időszakban is a Szekciókat 

tekintettük.   

Egyesületünk Tudományos Szekciója a beszámolási időszakban Egyesületünk 

Alapszabályával, valamint az Elnökség éves munkaprogramjával összhangban végezte 

munkáját. A Szekció továbbra is fő feladatának tekintette a felderítés/hírszerzés és a 

biztonságpolitika témakörével kapcsolatos rendezvények (konferenciák, klub-napok, 

könyvbemutatók, látogatások) szervezését, aktuális témák feldolgozását, szakmatörténeti 

kutatási eredmények rendszerezését, megjelenítését és közreadását. Kapcsolatokat keresett és 

ápolt más, hasonló profilú szervezetekkel és intézményekkel, kereste és kezdeményezte a 

velük való együttműködést és a közös fellépés lehetőségét. A Szekció továbbra is nagy 

figyelmet fordított Egyesületünk tagjainak mozgósítására, szakmai összetartozásuk 

erősítésére. Továbbra is biztosította, és igény szerint elérhetővé tette, a tagjaink által képviselt 
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szakmai tudást és tapasztalatot. A Szekció folyamatosan támogatta az Egyesület évkönyvének 

és konferencia-kiadványainak megjelentetését, segítette a Felderítő Szemle, a Szakmai 

Szemle, valamint a National Security Review rendszeres megjelenését. 

 A Szekció (az Elnökség támogatásával) a beszámolási időszakban négy klub-

rendezvényt szervezett. Részt vettünk a Magyar Hadtudományi Társaság konferenciáin, ahol 

a rendezvény sikeréhez előadások tartásával járultunk hozzá. Ugyancsak részt vettünk a 

KNBSZ Tudományos Tanácsa által szervezett konferenciákon. 

Klubnapok 

 Négy alkalommal tartottunk klubnapot, ezek témái a következők: 

A 2023. március 02-án tartott klubnapunk előadója Kajári Ferenc (akkor még) 

vezérőrnagy úr volt, aki a külszolgálata befejezését követően 2022 októberében tért haza 

Koszovóból a KFOR parancsnoki beosztásából. Megjegyzendő, hogy Magyarország számára 

óriási megtiszteltetés és elismerés egy ilyen magas beosztás megszerzése nemzetközi 

szervezetben. Kajári vezérőrnagyon kívül eddig két fő töltött be ilyen beosztást ENSZ 

békefenntartó szervezetben, Bali József és Száraz György vezérőrnagy urak, Bali József 

tábornok úr egyébként Társaságunk tagja.   

Az előadás alapvetően a katonai kérdésekkel foglalkozott, kiemelve a feladatra történő 

felkészülést, a beosztás elfoglalását és az eltöltött időszak elemzését. A KFOR létszáma 

jelenleg 4 ezer fő, 20 NATO és 8 partner ország képviselteti magát a szervezetben, a misszió 

székhelye Pristinában van, de az egész ország területén jelen vannak. A szervezet 

működésének jogi alapját az ENSZ BT 1244-es határozata adja. A magyar katonák létszáma 

550 fő, ami egyértelműen a legnagyobb magyar NATO misszió.  Vezérőrnagy úr ismertette a 

feladatra történő felkészülés folyamatát, kiemelte, hogy a Magyar Honvédségtől, a 

Külgazdasági és Külügyminisztériumtól, a KNBSZ-től, valamint az előd parancsnok 

országától, Olaszországtól és természetesen elődjétől igen hasznos és sokoldalú támogatást 

kapott.  A szervezeti felépítés részletezését követően az előadó szólt a műveleti kinetikus erők 

helyzetéről, feladatairól, valamint a nem kinetikus képességekről. Nem mellőzhető 

körülmény, hogy a felkészülést és a tevékenység kezdeti időszakát jelentősen befolyásolta a 

COVID válság.    

A hallgatóság tájékoztatást kapott a KFOR békeépítő és válságkezelő tevékenységéről, 

beleértve a  parancsnok úr tárgyalásait, kapcsolatépítő tevékenységét a helyi és a nemzetközi 
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szervezetek irányában. Nem mellesleg megjegyzendő, hogy ez a leghosszabb ideje tartó 

NATO művelet, olyan kiemelt feladatokkal, mint a biztonság fenntartása és a politikai 

párbeszéd támogatása. Mivel a kihívások folyamatosan változnak, fontos az alkalmazkodó 

képesség fenntartása. A jelenlegi helyzet úgy értékelhető, hogy ez a válság rövid időn belül az 

érintett felek eltérő nézetei miatt nem oldható meg. 

A rendezvényen 30 fő vett részt, figyelembe véve, hogy a hallgatóság közül többen szolgáltak 

a Nyugat-Balkánon, számos kérdés merült fel és alakult ki érdemi párbeszéd.  

A 2023. április 27-én tartott klubnapunk előadója Dr. Ráth Tamás mk. ezredes, a HM 

Haditechnikai Intézet volt főigazgatója „Haditechnikai kutatás-fejlesztés az MK KFH-ban” 

címen. Az anyag PPT formátumban megtekinthető a KNBSZ honlapján, a Felderítők 

Társasága Egyesület linkjén. 

A 2023. június 1-én tartott klubnapunk meghívott előadója Dr. Varga György 

nagykövet úr volt, aki 2017-2021 időszakban vezette az Európai Biztonsági és 

Együttműködési Szervezet (EBESZ) oroszországi Megfigyelő Misszióját. A misszió az 

ukrajnai konfliktus rendezésének elősegítésére irányuló nemzetközi erőfeszítések részeként, 

Oroszország és a kelet-ukrajnai szeparatista terület határán teljesített szolgálatot 2014-2021 

időszakban; a megfigyelés kiterjedt a határon átmenő személy- és járműforgalomra, a 

határhelyzet általános állapotára. 

Nagykövet úr áttekintést adott a misszió munkájának tapasztalatairól, a műveleti tevékenység 

tartalmáról. Utolsó misszióvezetőként a missziót négy hónappal a háború kirobbanása előtt, 

2021 októberében zárta be, miután az EBESZ 57 részes állama között megszűnt a konszenzus 

további mandátumidőszak megszavazásához. Az előadás kitért az ukrán-orosz konfliktus 

politikai előzményeire, a jelenlegi háborúhoz vezető főbb események, folyamatok és azok 

összefüggéseinek bemutatására. 

A hallgatóság érdeklődéssel és sok kérdéssel fogadta az előadást. Nagykövet úr – építve a 

korábbi évtizedekben Ukrajnában, Oroszországban és Moldovában végzett összesen 16 évnyi 

diplomáciai munkájára, egyes fontos eseményeknél személyes részvételére – válaszaiban 

érintette a konfliktus szomszédságpolitikai és uniós összefüggéseit, a nemzetközi szervezetek 

ukrajnai háború kezelésére irányuló tevékenységét. Tagjaink közül 44 fő vett részt a 

rendezvényen. 
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A 2023. szeptember 21-i rendezvényünk vendége Balogh Péter mk. ezds. a Reziliencia 

Központ vezetője volt. Az előadás címe: „Modernizáció és az innováció a haderőreform 

szolgálatában”.   

Az előadó ismertette a 2023 februárjában létrehozott, mintegy 30 főt foglalkoztató központ 

létrehozásának körülményeit, a védelmi célú innováció stratégiai pilléreit. Ezek a következők:  

1, Az előrelátás növelése (Vezetői opciók tárházának kiszélesítése kettős hasznosítású 

eszközök fejlesztésével, világos tiszta célok megfogalmazása fókuszterületek kialakításával). 

2, A befolyás növelése (Magyarország stratégiai jövőképének középpontjában a hálózatok 

kialakítását megcélzó rendszerek állnak, hazai és nemzetközi hálózati kapcsolódási 

lehetőségek feltérképezése és kiépítése). 

3, A sebesség növelése (Kísérletezés annak érdekében, hogy felgyorsítsuk a döntéshozatali és 

a végrehajtási folyamatokat, akcelerátor tevékenység a gyorsabb prototipizálás és a gyorsított 

alkalmazásba vétel támogatása érdekében). 

A célok megvalósítása érdekében pontos elgondolással és időpontok meghatározásával 

rendelkeznek. Ezek közül Balogh ezredes úr kiemelte, hogy a fenntartó (jelenleg még a HM, 

későbbi cél az önfenntartás) elvárásai:  

* Eredményorientált tevékenység, 5 év múlva legyen önfenntartó 

• Gazdaságélénkítő hatás - projekt alapú szervezeti elemek létrehozása 

• Egy éven belül kézzelfogható eredménytermékek 

• HM hatósági feladatok támogatása (projekt menedzsment): a piac sebességével tud reagálni, 

de a HM irányítása alatt működik 

• Végcél: a katonák harc- és túlélő képességének növelése 

Összegezve megállapítható, hogy Tudományos Szekció az elmúlt évben is körülményeihez 

képest aktívan és célirányosan tevékenykedett, és a Közgyűlés által jóváhagyott éves 

munkatervét végrehajtotta.  

 Örömmel jelentem, hogy rendezvényeinket tagjaink szívesen és rendszeresen 

látogatják, igénylik a találkozást, érdeklődnek programjaink iránt. Ez úton is köszönetemet 

fejezem ki mindazon tagtársunknak, előadóinknak, akik rendezvényeinken, vagy azok 
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megszervezésében szerepet vállaltak, szerzői, oktatói, tudományos-kutatói, szakértői 

tevékenységükkel növelték egyesületünk hírnevét és tekintélyét. Munkájukra a jövőben is 

számítunk!  

Az Elnökség nevében külön is megköszönöm Dr. Kis-Benedek József ezredes 

úrnak, a Tudományos Szekció vezetőjének, az áldozatkész, színvonalas munkát!   

 

 A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció is a beszámolási időszakban az Egyesület 

és a Szekció éves munkaprogramja alapján szervezte tevékenységét. Eredményes munkát 

végzett a Felderítők Napi – immár hagyományossá vált – ünnepi rendezvény előkészítése és 

megszervezése terén.  

Az éves munkatervünkben kiemelt fontosságú rendezvényként számon tartott 

megemlékezésünkre 2023. november 13-én, a Stefánia Palotában került sor. Az ünnepségen, 

az elnöki megnyitót követően ünnepi beszéd hangzott el, melyet – Gyenes István ny. 

dandártábornok, Egyesületünk alelnöke tartott.  Ezt követően, elnökünk, Dr. Tömösváry 

Zsigmond ny. dandártábornok tájékoztatta a megjelenteket a Felderítők Társasága Egyesület 

2023. évi tevékenységének fontosabb eseményeiről. A rendezvényen – hagyományainkhoz 

híven részt vettek családtagok is. Ezzel együtt a 75 fős létszám minden tekintetben 

elismerésre méltó. A rendezvényt megtisztelte jelenlétével tagtársunk, Hajnik László, a HM 

Védelempolitikáért felelős helyettes államtitkára, Szaszák János vezérőrnagy, a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat főigazgató helyettese. Az együttműködő partnereink közül a 

MATASZ-t Széles Ernő ny. dandártábornok, a MATASZ elnöke, a Magyar Hadtudományi 

Társaságot Prof. Dr. Kis Benedek József ny. ezredes, a Társaság Nemzetbiztonsági 

Szakosztályának elnöke, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségét Dr. Sipos István ny. 

ezredes, a Szövetség alelnöke, a Békefenntartók Bajtársi Egyesületét Varró Ferenc ny. 

ezredes, elnök képviselte. Szaszák János vezérőrnagy a KNBSZ vezetése nevében 

köszöntötte a megjelenteket. Méltatta az Egyesület színvonalas tevékenységét és a Főigazgató 

Úr nevében elismeréseket adott át a Felderítők Társasága Egyesület szakmai tevékenységet 

segítő munkájában kiemelkedő teljesítményt nyújtó tagjainak.  

Az ünnepi megemlékezés hivatalos részének befejezését követően, ünnepi ebédre 

került sor. Az ebédet követően vidám hangulatú, bajtársi, baráti beszélgetéseket folytattunk, 

melynek során tagjaink számos ötlettel járultak hozzá az Egyesület keretein belül végzendő 
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munkánk még eredményesebbé tételéhez. Tanácsaitokat, javaslataitokat ez úton is köszönjük! 

Megvalósításukban Egyesületünk elnöksége számít cselekvő támogatásotokra! 

 A Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció egyik kiemelt fontosságú feladata volt 

a hasonló profilú, velünk együttműködő társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás 

figyelemmel kísérése és segítése.  

A Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével kialakított, hagyományosan jó és 

bensőséges együttműködésünknek megfelelően – az Elnökség és a Szekció közös 

szervezésében – részt vettünk a Szövetség éves beszámoló közgyűlésén, a közös tagokkal 

együtt, tagságunk 26 fővel képviseltette magát a Magyar Honvédség 2. Vitéz Bertalan Árpád 

Különleges Rendeltetésű Dandár által rendezett ejtőernyős napon. Az ünnepi beszédeket 

követően, a megemlékezők átvonultak az Ejtőernyős Emlékfalhoz, ahol az alakulat katonái és 

a hagyományőrzők közös díszőrsége fogadta a megemlékezés koszorúit. Egyesületünk 

nevében Juhász György ny. dandártábornok, szekcióvezető és Somkutas Róbert ny. alezredes, 

elnökségi tag helyeztek el koszorút. A koszorúzást követően katonai ejtőernyősök célba 

ugrással tisztelegtek elődeik emléke előtt.  

Szeretném megköszönni Dr. Sipos István ny. ezredes, alelnök úrnak és a 

Szövetség vezetőinek a folyamatos, magas színvonalú együttműködést.  

 

A korábban aláírt együttműködési megállapodások alapján, hatékony és tartalmas 

együttműködést folytattunk a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere Bertalan 

Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. Kölcsönösen részt vettünk 

egymás rendezvényein, konferenciáin, kiadványainkban kölcsönösen lehetőséget 

biztosítottunk egymásnak tudományos munkáink megjelentetésére. Mindkét szervezet 

vezetésének köszönjük a valóban élő, gyümölcsöző együttműködést. 

A korábban megkötött megállapodások szellemében folytattuk az együttműködést a 

Békefenntartók Bajtársi Egyesületével. Szervezésükben került sor Pákozdon, az ENSZ 

Nemzetközi Béke Napján rendezett megemlékezésre és koszorúzásra, valamint az 

Összhaderőnemi Parancsnokság által szervezett, a Békefenntartók Napján megtartott 

rendezvényre, amelyen Egyesületünk több tagja is részt vett.  

Ugyancsak folyamatos volt az együttműködés a Balassi Bálint Bajtársi Egyesülettel. 

Kölcsönösen részt vettünk egymás rendezvényein, így például az Egyesület közgyűlésén és 

klubrendezvényein is, ahol Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes tartott nagy figyelemmel 
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kisért tájékoztatót. Ezen a fórumon is, valamennyiünk nevében, köszönöm Galló István ny. 

ezredes úrnak, az Egyesület elnökének a kölcsönösen hasznos együttműködést. 

Egyesületünk képviseletében Széles Ernő ny. dandártábornok és Fekete János ny. 

ezredes kollégáink vettek részt a MATASZ különböző hazai és nemzetközi rendezvényein 

és tevékenykednek aktívan a tartalékosok körében. Tábornok Úr a MATASZ elnöke és 

ilyen minőségében személye biztosítéka annak, hogy a két szervezet tagjai kölcsönösen részt 

vehetnek egymás programjain és segítik egymás tevékenységét.  

Ezúton is szeretném megköszönni Széles Ernő Tábornok Úrnak és a Magyar 

Tartalékosok Szövetsége vezetésének az aktív együttműködést.  

Aktivitásunknak köszönhetően mára jelentősen megnövekedett ismertségünk és 

elismertségünk. Egyre több szervezet keresi a kapcsolatot Egyesületünkkel, szervez velünk 

közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. 

Mindezek eredményeként, az elmúlt évben jelentősen megnőtt a tagjaink sorába jelentkezők 

száma is. 

A háború és a pénzügyi-gazdasági-energiaügyi válság időszakában szűkebbre szabott 

lehetőségeink függvényében is igyekeztünk kapcsolatainkat fenntartani. Szükséges, hogy a 

jövőben is minden kapcsolatunkat mozgósítsuk az eredményes munkavégzéshez.  

Bár ezzel a területtel alapvetően az Elnökség foglalkozik, de a munkaterület jellege 

miatt itt célszerű szólnom a Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő 

kapcsolatunkról. 

Kapcsolatunk a tárgyévben a Szolgálat vezetésével töretlen és igen gyakorlatias 

volt. Dr. Béres János altábornagy, főigazgató úr folyamatosan támogatta az Egyesület 

tevékenységét, Koronczai Géza vezérőrnagy úr, főigazgató-helyettes részt vett a 

konferenciánkon,, Szaszák János vezérőrnagy úr, főigazgató-helyettes pedig a Felderítők 

Napja alkalmából rendezett családi rendezvényünkön. A pozitívumokhoz sorolom azt a tényt 

is, hogy Dr. Vida Csaba ezredes, Dr. Magyar Sándor ezredes és Dr. Fürjes János alezredes 

úrral együtt tagjai lehettünk a Szolgálat szakmai folyóirata, a Felderítő Szemle megjelenését 

segítő Szerkesztő Bizottságnak. Fontosnak tartom azt is, hogy Főigazgató úr meghívására a 

Szolgálat állománygyűlésein három fővel rendszeresen képviselhettük Egyesületünket. 

Oroszi Zsolt vezérőrnagy úr, főigazgató-helyettes és Pánczél Krisztián ezredes, humán 

igazgató, illetve Dr. Kenedli Tamás ezredes, a KNBSZ Tudományos Tanácsa titkárának 

részéről folyamatos, konstruktív támogatásban van részünk.  
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 Ezen a fórumon is szeretnék köszönetet mondani Dr. Béres János altábornagy 

úrnak és a KNBSZ felelős beosztású vezetőinek az Egyesületünkhöz való pozitív 

hozzáállásáért és a támogatásért.   

Itt szeretném tájékoztatni a Tisztelt Közgyűlést, hogy 2024. január 30-án fogadott 

Tajti Norbert vezérőrnagy úr, akit tájékoztattam az Egyesület tevékenységéről.  

Főigazgató úr biztosított arról, hogy a KNBSZ vezetésének támogatása a jövőben is 

töretlen marad. Valamennyiünk nevében tisztelettel köszönöm! 

A Szociális Szekció feladatait 2023-ben a Felderítők Társasága Egyesület 

alapszabálya és a 2023. évi munkaterv alapján hajtotta végre, melynek főbb elemei 

voltak: 

- Egyesületünk és a felderítő szakma nehéz helyzetbe került tagjainak, felkutatása, 

részükre a segítségnyújtás lehetőségeinek megkeresése, annak megszervezése és a 

segítségnyújtásban résztvevők tevékenységének koordinálásában való 

közreműködés. 

- Az Egyesület kegyeleti tevékenységének szervezése, tagtársaink mozgósítása a 

temetéseken történő részvételre. 

- Új lehetőségek felkutatása és együttműködés kialakítása a Magyar Honvédség 

szervezeteivel szociális kérdésekben. 

Az elmúlt évben is igyekeztünk szem előtt tartani a már jól bevált alapelveinket: 

- Olyan légkört kialakítani, hogy a bajba került társunk bizalommal forduljon 

hozzánk.  

- Továbbra is a gyorsan változó és bizonytalan helyzetnek megfelelően kiemelt 

figyelmet fordítottunk a feladatkörünkbe tartozó hiteles információk begyűjtésére 

és átadására.  

- Új lehetőségek kihasználásával növelni kívántuk tagjaink életbiztonságát. 

 

 A Szociális Szekció 2023. évre kitűzött feladatait az alábbiak szerint oldotta meg: 

- A Szociális Szekció vezetője minden alkalommal részt vett az Egyesület 

elnökségi ülésein és szociális kérdésekben tett lépéseiről rendszeresen beszámolt 

az Elnökségnek, illetve javaslatokat dolgozott ki szociális kérdésekben; 

- A Szociális Szekció önkéntes tagjain keresztül az év során figyelemmel kísérte az 

Egyesület nehezebb körülmények közé került tagjainak szociális helyzetét.  
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- Figyelemmel kisértük az egyedül maradt társaink életét és a szükséges támogatást 

megadtuk számukra. 

A Szociális Szekció részt vett elhunyt tagtársaink temetésének megszervezésében, 

koordinálásában. A beszámoló időszakában három tagtársunk távozott közülünk: Dr. Füzesi 

Ottó ny. alezredes, Nyári Dezső ny. alezredes és Szívós Imre ny. alezredes bajtársunk. 

Tisztelettel és kegyelettel vettünk részt, illetve képviseltük Egyesületünket elhunyt bajtársaink 

temetésén. Köszönet mindazoknak, akik megjelentek a végtisztesség megadásán! 

Kérlek Benneteket, hogy rövid, néma felállással tisztelegjünk elhunyt bajtársaink 

emléke előtt! 

- Hosszú egyeztetést követően Együttműködési Megállapodást kötöttünk a Magyar 

Honvédség Katonai Igazgatási és Központi Nyilvántartó Parancsnoksággal.  

Az együttműködés célja: 

- Közösen dolgozunk a honvédelmi eszme és a katonai hagyományok, azon belül a 

felderítő hagyományok ápolása, a bajtársiasságon alapuló összetartozás érzésének 

fenntartása és elmélyítése érdekében.   

- Együttműködünk Magyar Honvédség szociális gondoskodási körébe tartozó, a 

felderítés területéről nyugállományba helyezettek és hozzátartozóik szociális 

körülményeinek figyelemmel kisérése, a róluk való gondoskodás segítése és annak 

megvalósítása tárgyában. 

- Minden év februárjában közösen áttekintjük azokat a területeket, amelyekben 

kölcsönös előnyök alapján tudjuk hasznosítani egymás gyakorlati tapasztalatait és 

kapcsolati rendszerét.  

Vállaltuk: hogy: 

- A Felderítők Társasága Egyesület rendezvényein népszerűsítjük a Magyar 

Honvédségben teljesíthető katonai szolgálatot, a katonai hivatást. 

- A Felderítők Társasága Egyesület Szociális szekciója útján tájékoztatást ad a 

jogosultak részére az üdültetési lehetőségekről, az igények benyújtásának 

határidejéről és egyéb olyan kérdésekről, (pl. kegyeleti tevékenység) amelyek 

megoldásához az MH KIKNYP segítséget nyújthat. 

A 2023. évben Egyesületünk és ezen belül a Szociális Szekció munkája során sikerült olyan 

lehetőségeket kihasználni, ami növelte a tagok szociális és egészségügyi biztonságát. 
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- Sikeresen vettünk részt a Gondosóra programban, több mint 27 tagunk 

igényelt órát magának vagy hozzátartozójának. 

- Kezdeményezésünkre sok tagunk töltötte le az életmentő programot ezzel is 

növelve saját biztonságát baj esetén. 

Az év során részt vettünk a Fővárosi Nyugdíjas Klub Szociális és Kegyeleti 

Munkabizottságának munkájában. 

Fontosnak tartottuk a Felderítő I–II. nyugdíjas tagozatok vezetőivel való 

együttműködést szociális kérdésekben. Mindhárom szervezet törekedett arra, hogy 

lehetőleg azonos információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. A Szekció 

folyamatosan figyelemmel kísérte a szociális területen bekövetkezett jogszabályi változásokat 

és igyekezett segíteni a tagok tájékoztatását. Szeretném megköszönni a nyugdíjas tagozatok 

vezetőinek, Dlask Róbert és Altorjai Sándor ny. ezredes uraknak a konstruktív 

együttműködést! 

 

Összegezve a Szociális Szekció 2023-ban elvégzett munkája segítette a Felderítők 

Társasága Egyesület szociális célkitűzéseinek megvalósítását. Külön is megköszönöm 

Juhász György ny. dandártábornok úrnak, a Szekció vezetőjének, nagy empátiával 

végzett lelkiismeretes munkáját! 

Mindenképpen szeretnék szólni a Felügyelő Bizottság Egyesületünk munkáját 

támogató tevékenységéről!  A Bizottság hatékony és aktív segítséget nyújtott ahhoz, hogy 

Egyesületünk minden tekintetben a jogszabályi előírásoknak megfelelően szervezze 

munkáját, életét. Vezetője, illetve képviselője rendszeresen részt vett az elnökségi üléseken 

és véleményével folyamatosan segítette munkánkat. Szeretnék ezért külön is köszönetet 

mondani Pászka Tibor ny. mk. dandártábornok úrnak, a FEB elnökének és a Bizottság 

tagjainak! 

Szervezeti életünket illetően, a beszámolási időszakban egy beszámoló és 

feladatszabó Közgyűlést tartottunk. A Közgyűlésen az Elnökség és a Felügyelő Bizottság 

beszámolt a végzett munkáról, a pénzügyi referens pedig számot adott az Egyesület pénzügyi 

helyzetéről, illetve az Alapszabály szerinti tevékenység érdekében felhasznált eszközökről. A 

Közgyűlés jóváhagyta az Elnökség és a pénzügyi referens beszámolóját, tudomásul vette a 

Felügyelő Bizottság tájékoztatóját, illetve meghatározta az Egyesület 2023. évi feladatait.  
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Ami a taglétszám alakulását illeti, 2023-ban, a beszámolási időszakban, 3 fő 

elhalálozott és 2 fő kilépett tagjaink sorából. Az év folyamán 14 fő rendes és egy pártoló 

taggal gyarapodtunk. Örömmel jelenthetem, hogy az előbbiek közül kilenc fő aktív 

állományú, ami reményeink szerint egy új tendenciát jelent. Jelenlegi taglétszámunk 175 fő, 

(24 Örökös Tiszteletbeli Tag, 145 rendes tag, hat pártoló tag), ami az Egyesület 

presztízsének és vonzerejének megőrzéséről tanúskodik.  

Egyesületünk életének és tevékenységének bemutatását segítendő, ez alkalommal is 

kézbe vehettétek – a túlnyomó többség idén előszőr elektronikus formában - idei 

„Évkönyvünket” (sorrendben immár a tizenharmadikat!). A kiadvány szemléletes áttekintést 

ad éves munkánkról, tartalmazza éves beszámolónkat és munkatervünket, képeket, híreket 

közöl tagságunk és a szervezetünk iránt érdeklődők számára. Külön köszönöm – 

mindannyiunk nevében – Dr. Kis-Benedek József ny. ezredes úrnak és Gál Csaba ny. 

ezredes úrnak az évkönyvünk megjelentetése érdekében kifejtett áldozatkész munkáját! 

 Rendezvényeink képi dokumentálásáért köszönetemet fejezem ki Gál Csaba ny. 

ezredes és Dr. Kemény János tagtársainknak. 

Az Elnökség és Gyenes István ny. tábornok úr munkájának, valamint a Katonai 

Nemzetbiztonsági Szolgálat illetékesei segítő támogatásának köszönhetően, működik és 

folyamatosan naprakész honlapunk. Köszönet érte minden közreműködőnek! 

Ez úton szeretném tájékoztatni a Közgyűlést, hogy Egyesületünk működési 

feltételrendszere javítása érdekében, a korábbi évekhez hasonlóan, 2023-ban ismételten 

pályázatot nyújtottunk be a NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI ALAP-hoz.  

Az előző évekhez hasonlóan 2023-ban is a pályázati munkánkkal kapcsolatban két feladatunk 

volt: az egyik az előző évben elnyert pályázati pénz szabályos elszámolása a másik pedig a 

következő évi pályázat  beadása .A 2022-ben megnyert 350 ezer forint támogatást a 2022-évi 

évkönyv kiadásának nyomdai költségére költöttük el.  A beszámolót a meghatározott 

határidőre 2023. április 30-ra leadtuk, amit a kiíró elfogadott. 

 2023 októberében is benyújtottuk pályázatunk a BGA NEMZETI EGYÜTTMŰKÖDÉSI 

ALAP-hoz. A pályázatunkat a kiíró befogadta, érvényesnek nyilvánította. Várjuk a támogatói 

okirat kiadását és a megigényelt összeg megjelenését a számlánkon. A pénzt szintén az 

évkönyvünk nyomdai költségének kifizetésére fogjuk felhasználni. 
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Az elmúlt évekhez hasonlóan várható, hogy a kapott támogatás összege nem fedezi az 

évkönyv teljes nyomdai költségét, de ezen összeg lehetővé teszi, hogy a máshonnan befolyó 

bevételeinket (pl. tagdíjbevétel) szabadabban használhatjuk fel 

2023-ban megkaptuk az 5 évvel ezelőtti a 2018-as pályázatunk Teljesítés igazolását is, ami az 

akkori pályázatunk teljes lezárást igazolja. 

Az eddig kapott pályázati források hatékonyan hozzájárultak egyesületünk stabil 

gazdasági helyzetéhez és a magasabb színvonalú szakmai tevékenység végzéséhez. 

A pályázat előkészítése és beadása terén végzett odaadó munkájáért ezúttal mondok 

köszönetet Király Elemér ny. mk. ezredes, Zsoltész Gábor ezredes és Dr. Kis-Benedek 

József ny. ezredes tagtársainknak!  

Az Elnökség szinte napi kapcsolatban volt a Kerepesi úti objektumot üzemeltető HM 

szervezet kijelölt egységeivel, valamint a számlánkat kezelő OTP-vel. Valamennyi 

Elnökségi ülésünket az objektum tanácstermében tartottuk, ami szorosabb koordinációt kívánt 

programjaink tervezése során. A székhelyünkön tartott rendezvényeink előkészítéséhez és 

végrehajtásához komoly segítséget kaptunk a HIM szervezési kérdésekkel foglalkozó 

munkatársaitól. A klubrendezvényeinkre és az elnökségi ülésre igénybe vehető 1. emeleti 

kis tanácsteremhez való hozzájutás ugyan térítésmentes, de mostantól lényegesen 

körültekintőbb koordinációt igényel. Jelentősen megemelték viszont az iroda bérleti és egy 

képkocsi parkolási díját: a kettő összege 104.000 ft. Az objektum felügyeletét ellátó 

szervezettel és annak képviselőjével, konstruktív kapcsolatot sikerült kialakítanunk, 

melynek eredményeként rendezvényeink megtartása az objektumban továbbra is biztosított.  

Tisztelt Közgyűlés!  

Kedves Barátaim!  

 Az elnökség nevében ennyiben kívántam számot adni az elvégzett munkáról. A 

beszámolóval kapcsolatban várjuk hozzászólásaitokat, véleményeteket, javaslataitokat!  

Mind a magam, mind pedig az Elnökség tagjai nevében minden kedves 

tagtársunknak és együttműködő partnereinknek szeretném megköszönni az elmúlt 

esztendőben nyújtott támogatást, rendezvényeinken az aktív részvételt.  

Köszönöm megtisztelő figyelmeteket! 

Budapest, 2024. február 28. 
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                                                                   Dr. Tömösváry Zsigmond ny. ddtbk. 

                                                                                          elnök 


